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Emil Boc miniszterelnök bejelentette, az idei évre vonatkozó Első Ház program az új lakások
vásárlására fekteti a hangsúlyt. Ezt az ingatlanipar több képviselője is kérte már a törvény
megjelenésekor, hiszen ezzel fent lehetne tartani a lakások építését válság idején is.
„Kormányülés keretén belül beszéljük meg ezt a programot. Amint azt már mondtuk, folytatódni
fog, de más formában, méghozzá úgy, hogy nagyobb hangsúlyt fektetünk az új építésű
házakra.” – fejtette ki a kormányfő.
  

  Természetesen nem ilyen egyszerű megvalósítani ezeket a módosításokat, hiszen a román
hatóságok a Nemzetközi Valutaalappal és az Európa Tanáccsal is kell egyeztessenek. Az
építőiparban dolgozó cégek és vállalkozók egyébként már a törvény tervezeti fázisában kérték,
hogy az csak az új épületekre vonatkozzon, ezzel elősegítve a válság által leginkább sújtott ipar
túlélését. Akkor érveik nem voltak elég meggyőzőek, ám most úgy tűnik fordult a kocka.

Az Első Ház program 2009-ben indult, sikeressége pedig bőven hagy kívánnivalót maga után. A
komplikált eljárások és a szükséges iratok tömkelege nagyon nehézzé teszik az állami garancia
megszerzését. Ennek köszönhetően országosan alig több, mint 11500 személy vásárolt lakást
a program keretén belül. A tavalyi évre kiutalt 1 milliárd eurós költségvetésnek felét sem
használták ki, hiszen csak 480 millió euró került kiosztásra.
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